
Prirastek znaša 52 del v 54 knjigah, 
knjižnica je naročena na 18 periodičnih izdaj 
in je ud 6 društev. Skupno število del ima 
knjižnica 974 v 1467 izvodih. Slednjič se n%
svetuje 21 novih del v nakup. Pripomnimo še, 
da ima knjižnica tudi lep skioptikon z mnogimi 
slikami. Želimo le, da bi se tako knjižnica 
kakor tudi skioptikon pridno uporabljala. 

V stalni odbor so_ voljeni z vzklikom: 
A. Grčar. M Huth, Iv. Šega iz Radovljice in 
Jos. Ažman iz Breznice. 

V knjižnični odbor pa tudi z vzklikom: 
A. Grčar, M. Huth, Iv. Sega iz Radovljice, 
Jos. Ašman iz Breznice in Iv. Šemrl iz Lesec. 

Samostalni predlogi so bili sledeči: Iv. 
Šega  Radovljica je predlagal: 1. C. kr. okr. 
šol. svet izdaj kot pomožno učno knjigo za 
domoznanstvo »opis okraja". V ta namen seje 
volil odsek, ki naj vse potrebno uredi, in sicer 
so v odboru: Iv. Šega. Val. Zavrl Begunje in 
J. Supančič  Rateče. — 2. C. kr. dež. šol. svet 
se naproša, da deluje na to, da se odpravijo 
sprejemni izpiti pri prestopu iz ljudske na 
srednjo šolo. — 3. C. kr. dež. šol. svet se 
naproša, da sklene, da se prični ponavljalna 
šola s 15. okt. in trajaj do konca aprila. V 
podkrepljenje navaja: Ad 1. Mučno vsakemu 
začetniku in tudi novodošlemu učitelju v kak 
okraj je, ker ne pozna kraja, oziroma okraja, 
a mora poučevati domoznanstvo. Vso tvarino 
bo potem lahko črpal iz tega spisa. Ad 2. Pro
fesorska enketa na Dunaju je to sprejela že 
pred dvema letoma, kr. hrvaška vlada je to že 
uvedla, in kar velja na Hrvaškem, se lahko 
uvede tudi pri nas. — Ad. 3. Zahteva se 
vedno bolj in bolj, da odgovarjaj ponavljalna 
šola kmetiškim zahtevam. Naš kmet ima jeseni 
ravno v mesecu septembru in oktobru največ 
dela, torej naj se mu pripuste ponavljalci v 
pomoč. Najbolj pripraven čas, da se ponavljal
cem pokaže praktično vse delo na šolskem vrtu 
kakor cepljenje, presajanje i. t. d., je ravno 
mesec april. Zato naj pohajajo ta pouk ponavljalci 
meseca apvila. Sprejeto z odobravanjem. 

Val. Zavrl  Begunje predlaga, da naj izda 
c. kr. dež. šol. svet zaznamek vseh onih nor
malij, ki jih mora hraniti vsako šol. vodstvo. 
K temu predlogu pripomni nadzornik, da se 
čuje glas, da namerava neki tovariš na Dunaju 
izdati te normalije, zaradi tega naj se predlog 
oiloži za eno leto. Sprejeto. — Jos. Žirovnik
Gorje pa želi, da posreduje c. kr. okr. šol. svet 
pri žel. ravnateljstvu, da dobe vsa vodstva 
potrebne vozne rede proti odškodnini. Sprejeto. 

S tem je bil dnevni red izčrpan. Pred
sednik c. kr. okr. šol. nadzornik se zahvali prav 
toplo vsem referentom in prisotnikom, a pod
predsednik A. Grčar se zahvali predsedniku 
za vzorno vodstvo konference. Omenjamo še 
to, da je skoro vsej konferenciji prisostoval tudi 
c. kr. okraj, glavar Župnek. Uverjeni smo, da 
se je g. glavar sedaj lahko prepričal, na ka
t e r i h r a m a h s loni vse duševno delo 
r a d o v l j i š k e okraj. učit . kon fe r ence . 

Po uradni konferenci se je vršilo skupno 
kosilo v znani gostilnici Knofljevi, kjer se nam 
je za mal denar naravnost izborno postreglo. 
Gostilnica je vsega priporočila vredna. Vrsto 
napitnie je otvoril Iv. Šega, ki je napil kakor 
prvemu zaščitniku šolstva^ in učiteljstva v 
okraju c. kr. okr. glavarju Župneku, ki skrbi 
prav po očetovsko za učiteljstvo. Zahvalil se 
mu je glavar, ki poudarja, da se rad potrudi 
za učiteljstvo, ker ve, da deluje rado v pro
speh šolstva. Nadučitelj J. Sedlak  Jesenice 
napija navzočima duhovnikoma, domačemu 
župniku in k«planu, češ, da naj poneseta med 
svoje sobrate spoznanje, kako potrebna je re
gulacija učiteljskih plač. Župnik se mu zahva
ljuje, zagotavljajoč ga, da bi on, če bi bil dež. 
finančni minister, potrojil sedanje učiteljske 
plače. (Odobravanje). Učitelj A. Jenko  Bled 
poudarja v svoji napitnici, ki je veljala c. kr. 
nadzorniku, da se je učiteljstvu do sedaj dr
žalo napram njemu nekako rezervirano, ker ga 
je hotelo šele spoznati; a sedaj — ko ga 
pozna kakor moža pedagoga — ne birokrata 
— mu zaupa in mu kliče: Živel! Besedam 
tem je sledila tako presrčna in glasna ovacija, 
ki je pač jasno pričala, kako ljubi radovljiško 
učiteljstvo svojega nadzornika. Ginjen se je 
zahvalil nadzornik Janežič tej ovaciji ter je 
napil v izbranih besedah starosti radovljiškega 
učiteljstva A. Grčarju, ki se poslavlja od pri
ljubljenega mu stanu. — Da ni manjkalo 
ubranega petja — se razume. 

Ta banket nam je podal zagotovilo, da 
se zaveda učiteljstvo še vedno svoje stanovske 
skupnosti in kličemo mu v spomin besede, ki 
nam jih je zaklical v' svoji napitnici g. glavar: 
V združenju je moč! 

—r— Popravek. Tov. Egon Jezer
šek, ki je napravil maturo na ljubljanskem 
učiteljišču, je doma v Krizah pri Tržiču in je 
prebil zrelostni izpit z odliko (za slov ljudske 
šole.) 

—r— Iz deželnega šolskega sveta. 
Za učiteljico v Strugah se imenuje Josipina 
Smole, za nadučitelja v Št. Petru Julij čen
čič, za učiteljico v Češnjici Ana Ogulin, za 
Leskovec Franc Trošt, za Sp. Šiško Jos. 
Wagner, Roža Krapš in iz službenih ozirov 
Ivan Petrič z Rudnika. — Vpokojeni so: nad
učitelj Fr. Dular v Vavtivasi, Doroteja Dere
ani na Savi, Jakob Osterman v Kočevski Paki. 
— V Uršnih selih se ustanovi ljudska šola. 
(S t e m j e p r e p r e č e n a n a k a n a 
š u 1 v e r a j n a, ki hoče tudi otroke z Uršuih 
sel pritegniti k svoji šoli v Lazih. To je za
sluga tov. Dav. M a t k a, nadučitelja v To
plicah.) Ustanovi se šola v češnjici pri Selcih. 
Šola v Škocijanu pri Turjaku se začasno raz
širi v dvorazrednico. — Vpokojeni so nadučit. 
F. Pokorn v Horjulu, nadučitelj Račič v Bo
štanju in Ludvika črednik na Colu (začasno). 
— Vpokoji se učiteljica Pire v Štrekljeveu. 

—r— Iz radovljiškega okraja. Dne 
6. julija 1.1. se je vršila uradna učiteljska kon
ferenca za radovljiški okraj v prijazni Koroški 
Beli. Točno ob '/»10 uri otvori c. kr. okrajui 
šolski nadzornik J. Janežič konferenco, omenja 
v svojem nagovoru preredko slavje, namreč 
80 letnico našega vladarja, pozdravlja zbrano 
učiteljstvo. navzoče goste, namreč tamošnjega 
župnika, kaplana in župana. Sklepno imenuje 
svojim namestnikom nadučitelja A. Grčarja iz 
Radovljice. Zapisnikarjem se volita soglasno 
J. Sedlak in L. Pibrovc iz Jesenic. Letošnje 
nadzornikovo poročilo se je omejilo le na po
navljalne šole, ki je imelo mnogo dobrih na
svetov. Mnenja smo in smo bili, da je ponav
ljalna šola v današnjih razmerah, pri današnjem 
razvoju šolstva pravi pravcati nonsens. Popolen 
uspeh doseže ljudska šola le tedaj, ako se po
daljša obligatna šolska doba do 14. leta, a od 
14.—16. leta naj se uvede takozvana kmetijsko
nadaljevalna šola za vse one, ki se posvete 
kmetijstvu. — Spisje na višji stopnji ljudskih 
šol vobče je obdelal zanimivo I. Šega iz Radov
ljice. Poročilo je bilo kratko, a je podalo v 
glavnih potezah vse ono, kar naj služi kakor 
temelj nadaljnemu podrobnejemu delu. — Peta 
točka Vzorni urniki za posamezne šolske kate
gorije v okraju se je na predlog Iv. Šege re
šila tako, da so se izdelki odstopili v revizijo 
stalnemu odboru, ki jih potem predloži c. kr. 
okr. šolskemu svetu v odobrenje. — Zanimiva 
in vsestransko obdelana je bila naslednja točka 
»Vzorni šolski red", ki jo je podal nadučitelj 
J. Ažman iz Breznice. V debato, ki je bila 
tuintam prav živahna, so opetovano posegli po
ročevalec, nadzornik, Rus, Sedlak, Šiffrer, Sal
berger, Šega. Za javnost je treba pribiti dej
stvo, ki ga je navedel J. Sedlak, da se na Je
senicah poslužuje nad 400 otrok obojega spola 
ravno d v e h s t r a n i š č . Razmere, ki niso 
več razmere. »Vzorni šolski red" se je v pol
nem obsegu sprejel tako, kakor ga je pred
lagal — z malimi izjemami — poročevalec. 
Založi ga na predlog Iv. Šege okraj, učiteljska 
knjižnica, ki ga bo imela tudi vedno v zalogi. 

— Šolske knjige ostanejo tiste kakor druga leta. 
Natančno in zanimivo poročilo nam je 

podal predsednik knjižničnega odbora A. Grčar 
iz Radovljice. Posnemljemo sledeče: 

Dohodkov je bilo s preostankom lan
skega leta . K 51798 
stroškov . » 35691 

ostane . K 16L07 

Kranjske vesti. 


